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Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Per Ankersjö (C) ordföranden   

 

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S) §§ 1-9 

Rana Carlstedt (S)  

Katarina Luhr (MP)  

Stellan F Hamrin (V)  

  

Tjänstgörande ersättare: 

Rebecka Carlsson (MP) för vice ordföranden Per Bolund (MP) 

Fredrik Canerstam (S) för Åsa Wester (S) 

Josefin Deiving (S) för Mikael Magnusson (S) §§ 10-34 

 

 Ersättare: 

Viktor Strååt (M)  

Andreas Lundin (M)  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Josefin Deiving (S) §§ 1-9 

Måns Lönnroth (S)  

Charles Berkow (MP)  

Sara Stenudd (V)  

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Ingrid Mårtenson, Gustaf Landahl, Håkan 

Andersson, Malin Ekman, Margareta Widell, Michael Åhman, Monika Gerdhem och 

Robert Eriksson §§ 1-20, samt biträdande borgarrådssekreterare Albin Ring Broman. 

 

 

 



  

 § 21 
Fjärrvärme i konkurrens. Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2011-7601 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker remissen med de synpunkter som 

 anförs i förvaltningens remissvar. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 20 juni 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och 

Katarina Luhr m.fl. (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Rana Carlstedt m.fl. (S) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 enligt följande: 

 

1. Att som svar på remissen från kommunstyrelsen överlämna följande: 

 

En rad sektorer har avreglerats sedan 1980-talet med argumentet att en 

avreglering leder till ökad konkurrens och bättre service. Inom telekomsektorn 

har erfarenheterna varit mestadels positiva och de har mestadels varit negativa 

för järnvägarna och elsektorn. 

För fjärrvärmens del säger utredningen, som alla sådana utredningar, att en 

avreglering kommer att vara positiv. Men utredaren lyckas inte göra troligt att 

fjärrvärmen är mera lik telekomsektorn än t ex järnvägen eller elsektorn. 

Utredningen bygger som alldeles för många sådana utredningar endast på 

fromma förhoppningar.  

 

Vi vill särskilt påkalla: 

 

● Att förslaget inte uppnår syftet → att göra det bättre för 

kunden/medborgaren. 

 

● Att de negativa effekterna ofta kraftigt underskattas i dessa fall av 

avreglering (oberoende av regering) 

 

● Att det finns stark risk att fjärrvärmen inte klarar konkurrensen med andra 

mindre miljövänliga alternativ av uppvärming - vilket kan ge den mycket 

negativa effekten att konsumenten istället byter till andra miljöfarligare 

uppvärmningsformer. 

 
3) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

 enligt följande: 

 

1. Delvis tillstyrka förvaltningens förslag 



  

2. Därutöver betona vikten av att den föreslagna handeln med värme sker 

under samhällets kontroll och inte genom direkt konkurrens mellan olika 

parter. 

 

Dagens situation med lokala fjärrvärmemonopol i privat regi är oacceptabel ur 

både ekonomisk synpunkt och med hänsyn till de övergripande kraven på en 

grundläggande omställning av samhällets energisystem till följd av behovet av 

att motverka den pågående klimatförändringen. 

 

Vid monopolsituationer anser vi det självklart med samhälleligt ägande för att 

undvika monopolsituationer. När flera producenter inkl enskilda fastigheter ska 

bidra med produktion av värme krävs också styrning från samhällets sida 

eftersom målet med ett sådant system måste vara att optimera den totala 

energiproduktionen ur klimatsynpunkt. Detta kan som framgår av förvaltningens 

synpunkter svårligen ske genom fri konkurrens eftersom prissättningen då inte 

sker utifrån ett gemensamt energiperspektiv. Det är viktigt att också enskilda 

värmeproducenter (både fastigheter och företag) får möjlighet att till ett rimligt 

pris kunna leverera det överskott av värme som regelmässigt produceras 

sommartid när detta är möjligt. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt Per Ankersjös (C), Jonas Nilssons m.fl. (M), Karin Karlsbros (FP) och 

Katarina Luhrs m.fl. (MP) förslag. 

 
Reservation 

Rana Carlstedt m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Jonas Nilsson m.fl. (M) 

och Karin Karlsbro (FP) enligt följande: 

 

Tredjepartstillträde är i grunden välkommet eftersom det stärker konkurrensen. 

Samtidigt är det komplicerat med anledning av att flertalet kommunala 

fjärrvärmebolag har en avkastningsgrad som är sådan att den skulle kunna anses 

vara kommunal subventionering.  

  

En viktig aspekt vad gäller tredjepartstillträde är att subventionerade 

verksamheter inte ges tillträde för att minimera risken för kapitalförstöring i 

sunda fjärrvärmeverksamheter. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Tredjepartstillträde i Stockholms fjärrvärmenät kan i framtiden bidra till ökad 

konkurrens och lägre priser för fjärrvärmekunderna. På kort sikt bör dock staden 

använda sitt delägande i Fortum Värme AB för att hålla nere 

fjärrvärmekostnaderna för Stockholmarna snarare än att maximera stadens vinst. 

De miljömässiga och samhällsekonomiska vinsterna av ökad 

fjärrvärmeanvändning är mycket stora och staden bör därför använda sitt 



  

delägande strategiskt för att se till att så många stockholmare som möjligt ska 

kunna ansluta sig till miljövänlig fjärrvärme till rimliga priser. 

 

I avvaktan på beslut om tredjepartstillträde, och på de platser där det inte finns 

möjlighet till konkurrens i fjärrvärmenätet, skulle ett system med prisprövning 

behöva utvecklas. Staten bör medverka till att en sådan prisprövningsinstans 

med möjlighet att påverka fjärrvärmeaktörernas beteende inrättas. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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